
Terugblik Uitwisseling 11 oktober 2018 

Omgevingswet: 
De raad krijgt een toelichting op de stand van zaken implementatie omgevingswet. Wat 
zijn de doelstelling van de nieuwe wet (inzichtelijkheid, ruimte voor maatwerk, snellere 
procedures en een integrale benadering), wat gaat er veranderen (digitaal stelsel, nieuwe 
instrumenten voor de gemeente) en wat is de Leusdense aanpak voor implementatie 
(Versterken van Samenleving Voorop, klantgerichtheid, opgavegericht werken en ‘oefenen’ 
met pilots). 

Enkele van de vragen die gesteld zijn: 
- Wat zijn de knoppen waar we straks aan kunnen draaien? Dat zijn er heel erg veel. De 
raad zal veel keuzes moeten maken. 
- In hoeverre kunnen we de samenleving gaan betrekken bij wat we regelen? Dat is aan 
de raad. Er zullen ook wel onderwerpen tussen zitten die te technisch zijn om een 
participatietraject voor op te starten. 
- We doen nu een pilot binnen de crisis- en herstelwet. Om wat voor pilot gaat dat?  Het is 
een verzoek om voor het hele grondgebied een bestemmingsplan met verbreedde 
reikwijdte te maken, wat veel lijkt op het toekomstige omgevingsplan. Daarnaast heeft 
Leusden ook het verzoek gedaan af te mogen wijken van het bouwbesluit wat betreft de 
gevraagde energieprestaties. De huidige wetgeving verzet zich hiertegen omdat er een 
landelijk gelijke norm is. 

Voortgang programma Leefomgeving
In de begroting 2018 zijn met de raad de activiteiten afgesproken die het college dit jaar uitvoert. 
De raad wordt met de presentatie bijgepraat over de voortgang in de beleidsvelden: Duurzaamheid 
(Energie, Afval en overige duurzaamheid), Water en riolering, Wegen en infrastructuur, 
Accommodatie (incl. onderwijshuisvesting). Bij de rapportage wordt gebruik gemaakt van de 
stoplicht-methode. Daarbij betekent groen dat de ambitie voor de programmajaar wordt afgerond, 
oranje dat het onzeker is of de ambitie gehaald wordt, en rood dat de ambitie niet gehaald zal 
worden. 

Enkele van de vragen die gesteld zijn: 
- Prettig dat de inwoners minder restafval leveren; maar hoe zit het met bedrijfsafval? 
De gemeente heeft geen wettelijke plicht het afval van bedrijven te verzamelen (anders 
dan bij huishoudens) maar de gemeente haalt wel al het bedrijfsafval op wat lijkt op 
particulier afval. Ook wordt er gekeken naar de mogelijkheden voor het ophalen van 
(gescheiden)afval bij sportverenigingen. De gemeente heeft verder weinig zeggenschap 
over de wijze waarop bedrijven hun afval laten ophalen. 
- Op welke wijze wordt gemeten welke maatregelen leiden tot feitelijke verduurzaming (bv. 
bij productie van voedsel)? Dit is vaak lastig te meten. Er wordt alleen gekeken of de 
doelstellingen gehaald worden. 
- In Harderwijk wordt een wijk gebouwd zonder riolering, waarbij door scheiden van de 
stromen het “zwarte water” zo geconcentreerd wordt dat het opgehaald kan worden. Zijn 
dit soort projecten ook iets voor Leusden? In Achterveld wordt samengewerkt met de 
gemeente Barneveld waarbij in de Glind water wordt opgevangen in een zuiveringskast. 
Wel zijn dus wel bezig met experimenten maar in een iets andere vorm dan in Harderwijk. 
Wethouder van Beurden geeft aan ook te zullen kijken naar het project in Harderwijk en 
mogelijkheden voor Leusden.  



Voortgang programma Samenleving
In de presentatie wordt teruggeblikt op het eerste deel van 2018 en wordt de voortang 
besproken van de verschillende programmaonderdelen: Eigen kracht, saamhorigheid, 
preventie en vroeg signalering, maatwerk voor kwetsbare inwoners. 

- Zijn er al werkafspraken met de GGD over de hulp op basisscholen? Bij de KDV’s zijn 
die werkafspraken er al wel, bij de basisscholen nog niet. Het is wel de bedoeling dat deze  
afspraken gemaakt worden. 
- De doelstelling “ontmoeting en dagbesteding” staat op groen maar welke rol speelt 
opgroeiende jeugd hierin (i.v.m. ontmoetingsplekken). Fort33 is natuurlijk een van die 
ontmoetingsplekken, er zijn er gesprekken met Lariks over deze doelgroep. 
- Worden er oppasmogelijkheden georganiseerd voor mantelzorgers die zorg geven aan 
hun eigen kind. Er is gebleken dat hier binnen de WOZ goede mogelijkheden voor zijn. 
- De innovatietafels rondom huishoudelijke hulp lijken nog niet concreet? Er wordt hier wel  
op ingezet. Momenteel speelt de discussie rondom bekostiging nog. Zodra deze discussie  
afgerond is, is de bedoeling dat er gewerkt wordt aan het ontwikkelen van de 
samenwerkingsvormen. 
- Ondanks deze vele initiatieven van sportverenigingen staat er een doelstelling nog niet 
op groen, waar ligt dat aan? De gemeente zou graag willen inzetten op werkplekken voor 
mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt bij sportverengingen. In eerste instantie gaat  
het om werkervaringsplekken gericht op re-integratie. 
- Is er nog een onvervuld potentieel op het gebied van arbeidsparticipatie? Er is voldoende 
aanbod van werkgevers die geïnteresseerd zijn hieraan mee te werken. De groep mensen  
waarvoor re-integratie mogelijk is wordt echter kleiner. De uitdaging is nu op welke wijze 
de groep die overblijft kan worden geactiveerd op mee te werken aan re-integratie. 
- Kan de Leudenleefapp breder gebruikt worden? 
- Meerdere aanwezigen benadrukken de behoefte voor meer cijfermatige informatie over 
de doelstellingen. De stoplichtmethode biedt niet genoeg helderheid. Wethouder van 
Beurden geeft aan afgesproken is binnenkort te werken aan welke prestatie indicatoren  
raad  en college willen gaan gebruiken.  

Bespreking A-stukken Raad 27 september (vanaf stand van zaken 28 augustus) en Raad 8 
november (stand van zaken 2 oktober)

Lijst A-stukken Raad 8 november
A.1 Memo De Groene Belevenis
- Volgt er nog een raadsvoorstel?  Het college heeft de raad middels de memo 
geïnformeerd maar blijft binnen de kaders van het zelfstandigheidsbesluit. Er zal dus geen 
raadsvoorstel volgen. 

A.3 Memo Gunning aanbesteding zorgadministratie
- Hoe ziet de financiële paragraaf eruit ten opzichte van de begroting? Wethouder van 
Beurden geeft aan dat het bedrag verminderd is ten opzichte van het begrote bedrag. Het 
gaat van €300.000 per jaar naar €300.000 ton in 5 jaar tijd.  
- Zijn er nog ICT-problemen te verwachten? Wethouder van Beurden dat er goed gekeken 
is of de gemeente dit aankan. Er is een bureau bij gehaald om hierin mee te kijken. Er is 
voldoende vertrouwen om hieraan te beginnen. De wethouder geeft aan dat hij het goed 
volgt en de raad op tijd zal informeren als er problemen ontstaan. 



A.5 Memo Planning herijking exploitatiebijdrage aan NV SRO voor de exploitatie van 
zwembad Octopus
- Wat houdt de dagvergoeding in bij sluiting? Wethouder Vos geeft aan dat dit de 
vergoeding is die aan SRO wordt teruggegeven als het zwembad wegens reparaties 
gesloten is. 

A.6 Memo Regiodeals
- Kan het college achtergrondinformatie aanreiken over waarom er aansluitend gezocht 
wordt met de regio Foodvalley? De gemeente Leusden heeft een groot buitengebied met 
veel bedrijvigheid. We hebben in die zin meer affiniteit met wat er gebeurd bij de 
gemeenten aan de andere kant van de provinciegrens bijvoorbeeld ten aanzien van 
circulariteit in de landbouwsector. Er volgt nu eerst nog onderzoek, en er moet ook eerst 
groen licht komen vanuit het Rijk. 


